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                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XXX/14 

        z sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu  31  marca 2014 r. 

        w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 

 

 

            Posiedzeniu przewodniczył i obrady prowadził Pan Włodzimierz Stolarczyk - 

Przewodniczący Rady Gminy . 
                                                                   

Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 10:00  , zakończono o godz.14:30 . 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było  15  w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli :  Skarbnik Gminy , Sekretarz Gminy , sołtysi   , Witold 

Nosarzewski – prezes Stowarzyszenia  oraz mieszkańcy  gminy . 

    

    Ad.pkt.1 

 

     Przewodniczący Rady Gminy – Włodzimierz Stolarczyk otworzył sesję , powitał 

zebranych  i stwierdził  quorum  władne do podejmowania prawomocnych uchwał . 

 

Przewodniczący poprosił wszystkich  o powstanie  . W związku ,  że  zmarł 

w styczniu br. Tadeusz  Wółkiewicz –  wieloletni Naczelnik Gminy  i  z-ca Wójta  w 

latach 1990 – 1993 . 

w lutym br.  Czesław Zenon Wyszkowski – Naczelnik Gminy  w  roku 1977 . 

Przewodniczący poprosił zebranych o powstanie i minutą ciszy   uczczenie ich pamięci  

Zebrani  uczcili minutą ciszy  śmierć wyżej wymienionych .  

 

     Ad.pkt.2 

 

Przewodniczący poinformował  , że wszyscy radni otrzymali  ustalony  porządek 

obrad.   Czy ktoś  chce zabrać  głos odnośnie  porządku obrad  ?. 

Radni nie wnieśli uwag . 

 

   Przewodniczący  odczytał porządek obrad   , który   przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej XXIX  sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych – złożone na piśmie. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2014 - 2033           

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 304/XXVIII/13 Rady Gminy 

           Czernice Borowe z dnia 27 grudnia  2013 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

           Budżetowej na 2014 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 125/XI/12 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie wspólnej realizacji 

inwestycji „ Ekologiczne partnerstwo – kompleksowe wykorzystanie 

odnawialnych źródeł energii na rzecz poprawy powietrza atmosferycznego w 

gminach Jednorożec i Czernice Borowe „. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego na spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek  i 

kredytów . 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie gminy Czernice Borowe . 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia  wzorów  formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych niezbędnych do wymiaru i poboru podatku rolnego , 

leśnego i od nieruchomości . 

12. Podjęcie uchwały w sprawie  upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Czernicach Borowych do prowadzenia postępowań i 

wydawania decyzji w sprawie przyznania dodatku energetycznego . 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „ Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie  Gminy 

Czernice Borowe w 2014 r. „. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia komisji rewizyjnej kontroli . 

15. Przyjęcie sprawozdania  z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice 

Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działalności 

pożytku publicznego na 2013 rok. 

16. Przyjęcie  sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2013 

rok . 

17. Przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Czernicach Borowych  za 2013 rok. 

18. Przyjęcie sprawozdania z działalności  Gminnego Centrum  Informacyjnego w 

Czernicach Borowych  za 2013 rok. 

19. Przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Czernicach Borowych za 2013 rok. 

20. Wolne wnioski i zapytania. 

21. Zakończenie obrad sesji . 

                                                                                     

                                                                      Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                                                       porządek  obrad  : 

                                                                       za................................. -   13 

                                                                       przeciw....................... -     0 

                                                                       wstrzymało się........... -     0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad . 

 

      Ad.pkt.3 

 

                     Przewodniczący Rady zapytał się czy radni wnoszą uwagi  do protokółu z 

poprzedniej  sesji.   

Uwag nie zgłoszono . 

     

Głosowanie odbyło się przy obecności 13 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                                                      przyjęcie  protokółu z poprzedniej sesji : 

                                                                           za............................... -  12 

                                                                           przeciw.....................  -   0 

                                                                           wstrzymało się.........  -   1 

 

Rada Gminy  większością  głosów „ za „    przyjęła  protokół  Nr XXIX/14  z 

poprzedniej sesji . 

 

      Ad.pkt.4 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad jest  przewidziane 

– interpelacje radnych złożone na piśmie .  Takowych nie było  . 
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       Ad.pkt.5 

 

                 Wójt Gminy złożył  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta  . 

Radni i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie .Ponadto Wójt 

złożył dodatkowe sprawozdanie z działalności , obejmujący okres od opracowania 

sprawozdania do dnia sesji . 

Sprawozdanie oraz uzupełnienie sprawozdania  stanowią załączniki do protokółu. 

 

Dyskusja : 

 

Pan Witold Nosarzewski – prezes Stowarzyszenia   chciałem zapytać się , odnosząc  się 

do ostatniej części wypowiedzi Pana Wójta , wspomniał Pan  , że firma  jedna w 

zasadzie wycofała dwa wnioski . Mam w związku  z tym dwa pytania jak firma 

motywowała swoje wycofanie  się z inwestycji . A druga sprawa  znalazłem w zakładce 

decyzję , bo w ogłoszeniach nie było tego obwieszczenia . Nie wiem  dlaczego zresztą 

bo to  sprawa jest  trochę niemiła  moim zdaniem . Nr sprawy GGP 6220.9.13/2004   .     

My wiecie państwo  , że staramy się  dokładnie  śledzić wszystko  to co pojawia się na 

temat elektrowni wiatrowych w szczególności. Ta sprawa nie pojawiła  się  w ogóle na 

BIP ani nigdzie indziej . Pojawiła się pierwszy raz  jako umorzenie postępowania . W 

związku  z tym moje pytanie  jak to jest możliwe  , że nie  było wszczęcia postępowania  

a jest umorzenie . Jest numer sprawy  , która do nas do nikogo nie dotarła .Jakby nie 

istniała . A naraz pojawia się umorzenie . To te dwa pytania . 

 

Radny Ryszard Trzciński – jesienią ubiegłego roku złożyłem pismo do Pana Wójta w 

sprawie remontu skrzyżowania  dróg od drogi wojewódzkiej Nr 544 przy piwnicach  w 

kierunku Grójca i tutaj na nowe osiedle. Tam się  wybudowana przepompownia i był  

wykop , są  studzienki kanalizacyjne i  jest tam miękko.  Cały czas samochody ciężkie 

tą drogą jeżdżą / wożą  zboże / . Tam się często zarywa , nawet są tam takie leje . 

Pewnie Pan  Wójt tam był i widział , nawet 30 – 40 cm . No ale , że zaskoczyła nas 

troszkę niepogoda jesienią  ubiegłego roku więc Pan  Wójt udzielił odpowiedzi na 

piśmie , że ta droga zostanie naprawiona wiosną br.  Mam pytanie    kiedy , w jakim 

terminie remont będzie zrobiony ? Mam zaproszenie od mieszkańców Chojnowa na 

zebranie wiejskie pana Wójta . Oczywiście  Pan Wójt  dysponując wolnym czasem 

określi dzień oraz godzinę i w porozumieniu z sołtysem pragniemy Pana Wójta 

zaprosić i monitorować sprawy bieżące dotyczące mieszkańców  Chojnowa . 

 

Wójt – w temacie pierwszego zapytania , to pytanie jest szczegółowe ,proponuję złożyć 

zapytanie  na piśmie . Chodzi  tam  o uzasadnienie itd. , po prostu w ten sposób 

będziemy  mieli szeroką jasną odpowiedź .   Więc proszę złożyć  zapytanie  na piśmie . 

 

Pan Nosarzewski -  ja chciałbym ażeby odpowiedź padła publicznie , żeby publiczność 

to usłyszała  . 

 

Wójt – będzie Pan miał taką możliwość , proszę    zwrócić się w trybie  zapytania  o 

informację publiczną i będzie  udzielona odpowiedź na piśmie . 

 

Pan  Nosarzewski –  przepraszam ,a drugie pytanie . Pierwsze pytanie  dotyczyło 

uzasadnienia  inwestora  , a drugie pytanie   natomiast skąd się  pojawiła  decyzja o  

umorzeniu  skoro nie było decyzji o rozpoczęciu  postępowania . 

 

Wójt – ja  odpowiadam   jak gdyby na obydwa zapytania  w ten sam sposób . Jeśli  się 

inwestor wycofał , to w tym momencie  umorzyłem postępowanie  . 
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Pan Nosarzewski –  dlaczego Pan to umorzył ? 

Wójt – no więc proszę to zapytanie sformułować również  na piśmie  , to postaram się 

panu dać odpowiedź z podstawą prawną . 

 

Pan Nosarzewski -  czyli nie da się odpowiedzieć ? 

Wójt – nie , nie da się odpowiedzieć. 

 

Wójt – remont drogi w Chojnowie  , nie zdążyliśmy , nie potraktowałem tego jako 

priorytet , natomiast w tej chwili będziemy to wykonywać . W tym tygodniu już  ruszy  

równiarka . Tam  musimy tą  drogę : wyciąć krzaki ,  przesunąć ją  wręcz od 

oczyszczalni , skorygować rów  i to skrzyżowanie  rzeczywiście poprawić . Będzie to 

się działo w temacie korekty . Natomiast z nawiezieniem myślę , że w następstwie  . 

Zebranie wiejskie  - myślę , że będziemy w kontakcie   i ustalimy termin zebrania . 

 

Radny  Ryszard  Trzciński -  przystosujemy się do terminu Pana Wójta . 

 

Przewodniczący zapytał  czy odpowiedzi jednego Pana i drugiego są satysfakcjonujące 

Pan Witold Nosarzewski  - dla mnie to  pewnie  nie . Ja się spodziewałem , że Wójt jest 

zorientowany w  tej sprawie  na tyle  , że chociaż pokrótce odpowiedzieć. 

 

Przewodniczący – sadzę  , że pisemna odpowiedź  będzie Pana satysfakcjonowała  . 

Pan Nosarzewski – wystarczyłaby mi  ustna . 

 

Radny  Józef Polakiewicz – kiedy będzie  robiona ul. Długa i ul. Okrężna  w 

Czernicach Borowych . 

 

Wójt -   już rozpoczynamy w tym tygodniu  równanie i uzupełnianie dołów. Natomiast 

zgodnie z odpowiedzią na komisjach mówiliśmy ,  że czekamy  na wniosek . Koniec 

kwietnia i wtedy jakby remont bitumiczny . W tym tygodniu będziemy  uzupełniać i 

wyrównywać   te wybite doły. 

 

 

     Ad.pkt.6 

 

                  Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2014 - 2033. 

Skarbnik Gminy     przedstawiła  i szczegółowo omówiła  proponowane zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej .     

                                                                                                                             

 Dyskusji nie było . 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 13 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                       i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -   13 

                                                                              przeciw.........................   -     0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -     0 

 

Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 311 / XXX / 14   w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na 

lata 2014 – 2033 . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
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      Ad.pkt.7 

 

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że w tym punkcie porządku 

obrad   przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr 

304/XXVIII/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 grudnia  2013 r. w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej na 2014 rok.   

 

Skarbnik Gminy  przedstawiła  proponowane zmiany  poszczególnymi działami  z 

podaniem  kwot  jak i uzasadnieniem takowej zmiany . 

                                                                                                                                                                                                

Dyskusji  nie było . 

 

    Głosowanie odbyło się przy obecności 14 radnych .    

  

                                                    Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                     i poddał pod głosowanie : 

                                                       za.................................. - 14 

                                                       przeciw......................... -   0 

                                                       wstrzymało się............. -   0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 312 / XXX/ 14  w sprawie    zmiany 

uchwały Nr 304/XXVIII/13 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 grudnia 2013 r. w 

sprawie uchwalenia uchwały Budżetowej na 2014 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu.   

   

Ad. pkt. 8 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 125/XI/12 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w sprawie wspólnej realizacji 

inwestycji „ Ekologiczne partnerstwo – kompleksowe wykorzystanie odnawialnych 

źródeł energii na rzecz poprawy powietrza atmosferycznego w gminach Jednorożec i 

Czernice Borowe „. 

 

     Dyskusja : 

 

Pan Tadeusz Bartołd – sołtys sołectwa Chrostowo – chciałbym usłyszeć informacje 

czego ta uchwała dotyczy . 

 

Skarbnik Gminy   wyjaśniła  , że była  wcześniej podjęta Uchwała  w tym temacie  w 

której zapisane  było  , że rokrocznie do 2015 roku płacimy na ten projekt określone 

kwoty. Jest to Uchwała formalna , bo od tego roku projekt nie będzie realizowany . 

 

Wójt – nastąpiły problemy co do tego projektu i na 90 % projekt nie będzie  

realizowany . Jednostka Mazowiecka rozwiązała umowę. Nastąpiło opóźnienie 

realizacji projektu . 

Ten program zamiarowany jest do realizacji w przyszłości . 

 

           Głosowanie odbyło się przy obecności 14 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                       i poddał pod głosowanie  : 

                                                                              za...................................  -   14 

                                                                              przeciw.........................   -     0 
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                                                                              wstrzymało się ...........    -     0 

  

Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 313 / XXX / 14 w sprawie zmiany 

uchwały Nr 125/XI/12 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 25 stycznia 2012 r. w 

sprawie wspólnej realizacji inwestycji „ Ekologiczne partnerstwo – kompleksowe 

wykorzystanie odnawialnych źródeł energii na rzecz poprawy powietrza 

atmosferycznego w gminach Jednorożec i Czernice Borowe „. 

Uchwała  stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt .9 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu 

długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek  i kredytów . 

 

        Dyskusja: 

 

radny Ryszard  Trzciński -    pytanie do Pani Skarbnik - według raportu o stanie 

zadłużenia gminy na 31.XII.2013 roku zadłużenie gminy wynosiło ok. 8 mln. złotych  . 

Do spłaty  w  2014 roku / wg. raportu / wynika , że mamy  do spłacenia kredytów   ok. 

1 mln. złotych . Teraz dyskutując o uchwałach  Pani Skarbnik zapewniała nas , że 

kredyty  i pożyczki będą spłacane   z dochodów własnych gminy .  Na dzień  dzisiejszy 

mamy 14 kredytów , a dzisiaj to jest 15 kredyt. Zadłużenie/ czyli pani dzieci , moje 

wnuczki  będą spłacać to zadłużenie / bo  przewidziane jest  do 2033 roku , czyli licząc 

od dnia dzisiejszego   zadłużamy  gminę  na okres 20 lat . 

Czy jest możliwość  zmniejszenia  tego dzisiejszego kredytu  na 1.5 mln. złotych na 

kwotę mniejszą ? 

 

Pan Szczepkowski Paweł zam. Olszewiec – mam  pytanie odnośnie  kredytu , który 

będzie  zaciągnięty . Tak naprawdę to jest trzeci kredy zaciągnięty na spłatę  

poprzednich kredytów. Pierwszy  kredyt  zaciągnięty był w lipcu poprzedniego roku , 

następny  był w grudniu  zeszłego roku . Pierwszy  był na kwotę 1 mln. złotych , drugi 

na kwotę / jest w raporcie / 1.340 tys. złotych  , trzeci   teraz na ponad 1.5 mln. złotych 

.Tak  jak Pan Trzciński przytoczył – wysoka rado  zadłużenie na dzień dzisiejszy jest 

7.833.859 złotych . I teraz tak zmniejszają nam się dochody gminy , przed  chwilą 

państwo przegłosowali . Zaciągamy kolejny kredyt na spłatę kredytu , sami państwo 

wiecie , że odsetki od tych  kredytów ; dalej prowizja od tego kredytu  też  trzeba 

zapłacić . To są koszty które gmina ponosi . Dalej – planowana spłata kredytu . Na 

dzień dzisiejszy  jeżeli  weźmiemy  ten kredyt to jest  9.274 tys. złotych kredytu . Pan 

mi zarzuci  , że budżet  czytamy na koniec roku . Ale na 1 kwietnia br. będziemy 

zadłużeni   ponad  75 %  dochodu  gminy tak naprawdę .  W  roku 2014  /   z raportu , 

który otrzymał  Pan Trzciński /  można wyczytać , że spłaci gmina  1.138 tys. złotych . 

Jeżeli weźmiemy ten  kredyt  zostaje nam ponad 8.135 tys. złotych do spłaty w 

następnych latach . Dalej  - czy to jest ostatni kredyt , który bierzemy  tak naprawdę 

na spłatę kredytu  ? Dopiero mamy  marzec , jeszcze jest do końca roku tyle czasu  

Panie Wójcie . Dalej tutaj jeszcze jest ,coś takiego było , że niewykorzystane jeżeli 

chodzi o środki  finansowe z pożyczki w  Jastrzębcu, Szczepankach i Borkowie . 

Bodajże  po 70- kilka  tys. złotych  , natomiast pożyczka przyznana była  ponad 300 

tys.  złotych i 500 tys. złotych . Czy te środki  też weźmiemy i o tyle zwiększy nam się 

zadłużenie . To są też pokaźne  sumy . Tak naprawdę , jeżeli mówimy w następnych 

latach , będziemy spłacać w następnych latach nie tylko my , ale  tak jak mówił Pan  

Trzciński  -  również  nasze dzieci . Ala teraz tak naprawdę . W pierwszej kolejności 

Pani Skarbnik  na pewno wie   , że  trzeba spłacić kredyt .   Zawsze w następnym 
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budżecie gminy trzeba  najpierw znaleźć pieniądze na spłatę kredytu .Czy będzie taka  

sytuacja , że  np. zabraknie nam pieniędzy na pomoc społeczną , oświatę , służbę 

zdrowia itd.  Analizując  budżet  z poprzednich lat  możemy już  jasno wyczytać , że  

np.  na pomoc  społeczną  w porównaniu z zeszłym rokiem  środki finansowe  nam się 

zmniejszają . Czy nam się poprawia status  społeczny ?  Teraz pytanie zasadnicze , co 

będzie dalej ? . Czy  jeszcze  wysoka rada będzie myślała zaciągać  następne kredyty , 

bo Pan Wójt będzie prosił  , bo gmina traci  płynność finansową . Słuchajcie 75 % 

zadłużenia gminy  to jest olbrzymia suma jeżeli chodzi o dochody gminy .   Natomiast 

w następnych latach dochody własne planowane są w granicach 13 mln. złotych  , to  

są tylko plany . Nie wiadomo co  będzie w następnych latach . Pani Skarbnik na 

pewno zdaje sobie z tego  sprawę . Bo dzisiaj obniżamy dochody ponieważ subwencja 

została obcięta jedna druga trzecia. Co będzie dalej nie wiadomo. Pan Wójt nie 

zasłania się  np. w tym momencie wiatrakami  czy czymś innym , bo 9 – 10 elektrowni  

już nam wypada . I  to co będzie dalej to zobaczymy. Ale w tym momencie to proszę  

się zastanowić  co dalej robić  , a nie tylko zaciągać kredyty na spłaty następnych 

kredytów  .Tyle z mojej strony . 

 

Kakowska Halina – wiceprezes Stowarzyszenia na rzecz Gminy czernice Borowe - ja 

również przytoczę przykład , że płacimy kary , tak jak  kiedyś wspomniał radny 

Leszek Czarzasty , że Mazowiecka Jednostka Wdrażania Programów Unijnych  

wszczęła  z Urzędu postępowanie  administracyjne  w sprawie drogi przez gminę 

Czernice Borowe , części dofinansowania  tj. 5 %  korekty wynikającej z uwag do 

postępowania przetargowego 

projektu pt. „ Przebudowa dróg gminnych i drogi powiatowej – no nie będę czytała . 

Jeśli  źle  tu coś  się  doczytałam ,   proszę mnie poprawić . Ale według mnie jest to 

suma  245.309,45 złotych . Pan  Wójt   wprawdzie  miał nam to dokładnie  wyjaśnić  

dlaczego i jakie  były przyczyny ku temu . Tak już  wrócę  do tylu  , też żeśmy 

płaciliśmy kary umowne za niewybudowanie gimnazjum . I wiele jeszcze innych 

przykładów by się znalazło.  Więc  skoro tak swawolnie / można by to określić 

/płacimy te kary no to powinniśmy chyba bardziej oszczędnie  zarządzać pieniędzmi , 

żeby nie płacić kar umownych , a z kolei pobierać na to kredyty. To jest taka moja 

uwaga w skrócie . 

Skarbnik Gminy  -  w budżecie  gminy jest  planowany ten kredyt i żeby wykonać 

uchwałę  budżetową , no to ten projekt uchwały  został  państwu przedstawiony. 

Musimy bilansować  budżet no i niestety  zabrakło tyle pieniędzy . Te  kredyty , które 

zaciągnęliśmy musimy automatycznie spłacać . Jeśli możemy coś  zrobić  to możemy 

prosić  was o rozłożenie tych kredytów , które  mamy  jeszcze na dłuższy okres  spłaty . 

Tak że tyle możemy zrobić  w tym  momencie . Robiliśmy wiele inwestycji unijnych , 

drogich inwestycji – pieniążków mamy tyle  ile mamy . Na wkład własny niestety 

musieliśmy zaciągać kredyty , a teraz  musimy je spłacać . 

 

Wójt – uchwalając budżet  na koniec ubiegłego roku  takie założenie uczyniliśmy .To 

jest jakby realizacja   tego budżetu . To też nie należy liczyć tak jak nam Pan 

zademonstrował . Mamy  tyle , a za chwilę będzie plus tyle . W międzyczasie  

systematycznie co miesiąc w zależności od tego jaki jest harmonogram spłat , kredyt 

jest spłacalny . Defakto ta kwotą na koniec roku jest kwotą bilansową . Wspomniałem 

przed  chwilą , że  kredyty które wymieniłem w sprawozdaniu ok. 700 tys. zł  z tych 

zwrotów z Agencji Restrukturalizacji  to wchodzą na obniżenie kredytów. Więc to się 

w tym bilansie pojawi . Defakto to się będzie zmniejszało , a nie zwiększało. Tak że to 

trzeba poddać głębokiej analizie  , a nie powierzchownemu dotknięciu tematu  , tak 

jak to zostało przedstawione  . To jest błędem  uważam. Natomiast to jest  pewna 

konsekwencja , jeżeli robi się inwestycję za  30 mln , wkład własny trzeba wykonać / 

30 km  dróg  czy skończona kanalizacja /  wkład własny  musiał być taki a nie inny . O 

tym I , II i III kadencja i poszczególne rady  były informowane i świadomie to 
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wykonywały . Teraz  kończą się środki unijne  , rzeczywiście rok dwa trzy  będzie 

oddechu  głównie  na ustabilizowanie dochodów , a zwłaszcza wydatków bieżących i 

inwestycyjny oddech . To jest taka konsekwencja na  którą się zdecydowaliśmy . 

Natomiast faktem jest  , że mieszkańcy korzystają z tego co żeśmy wybudowali / w 

podobnej sytuacji jest wiele samorządów / nie tylko u nas . Pewien  margines  

bezpieczeństwa zachowujemy. Natomiast nieprawdą jest to / chociaż  to nie jest w 

odniesieniu do tej  uchwały / powiem prościej na pytanie  p. Haliny Kakowskiej jakiś 

tam kar  - odpowiem w części wolnych wniosków   , bo to się nic nie ma do tej uchwały. 

 

Szczepkowski Paweł – nie wiem  ja jestem może zwykłym tylko  obywatelem tak 

naprawdę  tej gminy i sobie można  łatwo przeczytać z raportu  - 7.833 tys. złotych 

mamy zadłużenia na koniec 2013 roku . Łatwo  można  sobie z tego raportu wyliczyć , 

że w 2014  roku spłacamy 1.138 tys. złotych kredytu . Natomiast bierzemy 1.500 tys. 

złotych z  małym  haczykiem . Zostaje nam 8.135 tys. złotych . Zgoda  część jeszcze 

jakiej takie inwestycje  dostaną pożyczki  z PROW ok. 600 – 700 tys. złotych  , mogą 

zmniejszyć zadłużenie . I teraz  mamy dopiero , albo już  marzec koniec  marca . Czy 

to jest ostatni kredyt , który zaciągniecie na spłatę kolejnego  kredytu .To jest raz  . 

Druga rzecz – część inwestycji jeszcze  jest niedokończonych natomiast  wybrane są 

pieniądze w granicach 70 tys. złotych przykład Jastrzębiec  i droga inwestycja w 

Szczepankach pod  budowę świetlicy . I teraz  tak  czy ta reszta pieniędzy z tych 

pożyczek   na dokończenie  inwestycji  to  będą pobrane  , bo przyznane są te pożyczki 

/ a jest  to  suma kilkuset tysięcy  złotych  / to jest raz   , czyli zwiększy  nam zadłużenie 

automatycznie gminy . 

Z drugiej strony  część inwestycji , która jest  wykonywana na terenie naszej gminy 

tak naprawdę nie przynosi wielkich  korzyści .  To jest  pierwsza podstawowa rzecz. 

Część tych świetlic  jest tak naprawdę pozamykana dla młodzieży  , gdzie się  nic na 

tych świetlicach nie dzieje , albo jest bałagan . Nie będę tu dawał przykładu gdzie się 

co dzieje  ,to można   sobie sprawdzić i państwo radni oraz sołtysi  widzą co się dzieje. 

Czy te pieniądze , które zainwestowaliśmy  przez te ileś  lat , czy one przynoszą  nam 

wymierne  korzyści , bo to jest bardzo  ważne  , bo wydawać pieniądze możemy , bo  

się pobuduje wyremontuje świetlice . Tylko  czy te  świetlice  działają czy one  służą  

młodzieży i wszystkim mieszkańcom .  Bo wybudować  i zamknąć to jest fajna sprawa 

i one mogą sobie stać , a  tylko generują koszty . Natomiast w  większości tych świetlic   

nic się nie dzieje. 

I teraz   zaciągamy kolejny kredyt , płacimy kolejną  prowizję  ,płacimy kolejne 

odsetki . Natomiast  w 2015  możemy składać  wnioski na przyszły PROW  i tak 

naprawdę powinniśmy zapewnić  środki finansowe pod przyszłe działania  .  Nie teraz 

wybierzemy kredyty  na te działania ,  które  robimy i spłacamy  , a na przyszłe  

działania nie będzie pieniędzy  tak naprawdę . Bo rozpoczyna się nowy okres  jeżeli 

chodzi o środki unijne  od 2014 , 2015 r. , a Pan   Wójt mówi za 2 -  3 lata . Za  2-3 lata 

to już  wszystkie samorządy  wezmą pieniądze tak naprawdę  , a Pan się dopiero budzi 

Nie za 2-3 lata  tylko w 2015 roku już będzie można składać . Tylko jeżeli gmina  

będzie tak  zadłużona  to  po prostu nie będzie składała wniosków , bo nie będzie  

miała swojego wkładu własnego . 

 

Wójt  - nie będę  dyskutował bo widzę , że wypowiedź jest pełna emocji . Odpowiadam  

, że  jest to jedyny kredyt  w tym roku  zaplanowany  zgodnie z budżetem  i więcej go 

brać nie będziemy  i o tym dyskutowaliśmy w grudniu 2013 r. Prawdopodobieństwo 

znaczne , że jeśli będziemy  rozliczać  Jastrzębiec  itd. prawdopodobnie  kredytu 

wogóle nie będziemy wykorzystywać  , bo są  tam drobne   oszczędności  . Więc  kredyt 

przyznany  nie będzie wykorzystany , ale to są niuanse .  Ten kredyt  był zaplanowany 

w budżecie , to nie jest jakiś kolejny kredyt , ale  zaplanowany i jedyny . 
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Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                          i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -      9 

                                                                              przeciw.........................   -      0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -      6 

 

Rada Gminy większością głosów „za”   podjęła Uchwałę Nr 314 / XXX / 14   w sprawie  

zaciągnięcia  kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

z tytułu zaciągniętych pożyczek  i kredytów . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt .10 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w budżecie gminy Czernice Borowe . 

 

Wójt -  fundusz  sołecki u nas  istnieje  od początku tj. od wprowadzenia   ustawą. 

Uważam , że słusznie istnieje taki fundusz. Większość gmin w kraju nie wyodrębnia 

takiego funduszu . Dla naszej gminy było 20 % , teraz jest zmienione na 30 %  - tj. 

wraca  z budżetu państwa do naszego budżetu . Ponadto dwa- trzy sołectwa mogą 

podjąć decyzję co do wspólnej kwoty funduszu i wspólnej realizacji zadania . Dla  

budżetu jest to dodatkowa trudność , bo 300 tys. złotych , ale 100 tys. złotych wraca do 

naszego budżetu . Nowum proceduralne -  uchwała podjęta w tym roku będzie  

obowiązywała na następne lata , do momentu aż Rada podejmie uchwałę o nie 

wyodrębnianiu funduszu sołeckiego . 

 

                   Dyskusji  nie było . 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                          i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -    15 

                                                                              przeciw.........................   -      0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -      0 

 

Rada Gminy jednogłośnie   podjęła Uchwałę Nr 315 / XXX / 14   w sprawie wyrażenia  

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy Czernice Borowe . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt. 11 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie określenia  wzorów  formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych niezbędnych do wymiaru i poboru podatku 

rolnego , leśnego i od nieruchomości . 

 

 

                   Dyskusji  nie było . 
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      Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                        Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                         i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -   15 

                                                                              przeciw.........................   -     0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -     0 

 

 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 316 / XXX / 14  w sprawie  określenia  

wzorów  formularzy informacji i deklaracji podatkowych niezbędnych do wymiaru i 

poboru podatku rolnego , leśnego i od nieruchomości . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt. 12 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały  upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Czernicach Borowych do prowadzenia postępowań i wydawania 

decyzji w sprawie przyznania dodatku energetycznego . 

   

          Dyskusji  nie było  . 

 

Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący   odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie  :   

                                                                        : 

                                                                              za...................................  -   15 

                                                                              przeciw.........................  -      0 

                                                                              wstrzymało się ...........  -       0 

 

Rada Gminy  jednogłośnie  podjęła uchwale Nr 317 / XXX / 14 w sprawie  

upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Czernicach 

Borowych do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji w sprawie przyznania 

dodatku energetycznego . 

Uchwała   stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt. 13 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie    przyjęcia „ Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie  Gminy 

Czernice Borowe w 2014 r. „. 

 

                   Dyskusji  nie było . 

 

     Głosowanie odbyło się przy obecności 14 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwał 

                                                                       i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -   14 

                                                                              przeciw.........................  -     0 

                                                                              wstrzymało się ...........   -     0 
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Rada Gminy   jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 318 / XXX / 14   w sprawie   przyjęcia 

„ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie  Gminy Czernice Borowe w 2014 r. „. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt. 14 

 

 

                         Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie    zlecenia komisji rewizyjnej kontroli . 

Przewodniczący  odczytał treść pisma  p. Kakowskiej  wnoszącej  zarzuty na sołtysa 

sołectwa Dzielin . 

 

                   Dyskusja: 

Radny  Czarzasty Leszek –uważam, że jeżeli istnieje chociaż mały cień podejrzenie ,że 

przy uchwalaniu funduszu sołeckiego w moim sołectwie zostało popełnione / 

niepopełnione niedociągnięcie ; uważam , że zasadne byłoby przekazanie sprawy do 

komisji rewizyjnej , która powinna  tą sprawę wyjaśnić . 

 

Radny Ryszard Trzciński – w kwestii  formalnej zapytał się o daty w uzasadnieniu do 

uchwały . Są dwie daty 18.II.2014 i  jest następna  data 24.X.2013 . Czy to są dwa 

odrębne pisma czy  jest to pomyłka .  Jak to mam  rozumieć . 

 

Sekretarz Gminy  wyjaśniła  , że wkradł się techniczny błąd . Posługujemy się datą 

18.II.2014 r , a  drugą datę wykreślamy.  

 

Radny Rafał Gotowiec – jaki termin załatwienia , czy do następnej sesji ?  

Radny Ryszard Trzciński – w piśmie poruszane  są też inne  kwestii  , które nie należą  

do kompetencji   komisji rewizyjnej . 

 

Przewodniczący poinformował  , że na komisjach  mówiliśmy o terminie, że  na 

następnej sesji . Komisja  zajmie się  tylko sprawami  w których mamy kompetencje. 

Bożena  Romanik   poinformowała , że na komisjach  mówione  było , iż p. Kakowska  

otrzymała  pismo od Wójta  , że  w sprawach   pomówień  winna  sprawę skierować do 

Prokuratury . 

     Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwał 

                                                                       i poddał pod głosowanie : 

                                                                              za...................................  -   15 

                                                                              przeciw.........................  -     0 

                                                                              wstrzymało się ...........   -     0 

 

Rada Gminy   jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 319 / XXX / 14   w sprawie   zlecenia 

komisji rewizyjnej kontroli . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu.   

 

 

Ad.pkt. 15 

 

                Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest przyjęcie sprawozdania   z realizacji Programu współpracy Gminy 
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Czernice Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

działalności pożytku publicznego na 2013 rok. 

 

Dyskusja : 

   radny Czarzasty Leszek – zapytał się o sprawę odnośnie ,„ do realizacji została 

przekazana  kwota  39.118.60 zł „ jednakże w sprawozdaniu nie jest podsumowane 

jaka suma  finalnie została wydana . Czy my mamy sobie sami  zsumować i wiedzieć , 

czy to należało w dokumencie taką odpowiedź umieścić . 

 

Pani Cienkus Bogumiła – odpowiedziała  , że  wydatki na organizacje pozarządowe 

jest to kwota 13.508 złotych . Natomiast nie zsumowane było z tego względu  , że w 

treści sprawozdania jest również  poruszona dotacja w oparciu o ustawę o pożytkach . 

Dla przejrzystości tak zostało zapisane . Te wszystkie dotacje wpisaliśmy  dla jasności . 

Tam jest tez  wpisana  dotacja na ochronę zabytków .  Kwotą 13.508.- złotych jest to 

kwotą z trzech konkursów . 

 

 Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                                                       przyjęcie  sprawozdania  : 

                                              

                                                                              za...................................  -     14 

                                                                              przeciw.........................   -       0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -       1 

 

 

Rada Gminy większością głosów „za” przyjęła  sprawozdanie    z realizacji Programu 

współpracy Gminy Czernice Borowe z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami działalności pożytku publicznego na 2013 rok. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.16 

 

         Przewodniczący  poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest przyjęcie   sprawozdania    z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego za 2013 rok .    

 

  Dyskusji nie było . 

              

   Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                       przyjęcie  sprawozdania : 

 

                                                                              za...................................  -     15 

                                                                              przeciw.........................   -       0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -       0 

                                      

 

Rada Gminy jednogłośnie   przyjęła sprawozdanie z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego za 2013 rok . 

  

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad pkt. 17 

 

                  Przewodniczący  poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest przyjęcie   sprawozdania    z działalności Gminnego  Ośrodka                      

Pomocy Społecznej w Czernicach Borowych  za 2013 rok.    

 

  Dyskusji  nie było . 

              

   Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                       przyjęcie  sprawozdania : 

 

                                                                              za...................................  -     15 

                                                                              przeciw.........................   -       0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -       0 

                                      

 

Rada Gminy jednogłośnie   przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Czernicach Borowych  za 2013 rok. 

  

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad pkt. 18 

 

                  Przewodniczący  poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest przyjęcie   sprawozdania    z działalności  Gminnego Centrum  

Informacyjnego w Czernicach Borowych  za 2013 rok.     

 

  Dyskusji  nie było . 

              

   Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

                                                                      Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                       przyjęcie  sprawozdania : 

 

                                                                              za...................................  -     15 

                                                                              przeciw.........................   -       0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -       0                             

 

Rada Gminy jednogłośnie   przyjęła sprawozdanie  z działalności  Gminnego Centrum  

Informacyjnego w Czernicach Borowych  za 2013 rok. 

  

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad pkt. 19 

                

                   Przewodniczący  poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest przyjęcie   sprawozdania     z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2013 rok.   

 

  Dyskusji  nie było . 
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   Głosowanie odbyło się przy obecności 15 radnych . 

 

 

                                                                      Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                       przyjęcie  sprawozdania : 

 

                                                                              za...................................  -     15 

                                                                              przeciw.........................   -       0 

                                                                              wstrzymało się ...........    -       0                          

 

Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie  z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2013 rok. 

  

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

 

    

Ad. pkt. 20 

 

  Wolne wnioski i zapytania . 

 

Przewodniczący odczytał treść pisma p, Jana Stryjewskiego skierowane do Rady 

Gminy i Wójta odnoszące się do drogi biegnącej  w Chrostowie/ przy jego posesji /. 

Ten temat na wspólnych komisjach omawialiśmy . 

 

Wójt – część  dróg , które  regulowaliśmy na inwestycje przebiegały w różny sposób za 

zgodą mieszkańców, szereg dróg gdzie  nie było inwestycji nabyliśmy z mocy prawa / 

drogi gminne  i wewnętrzne / . W latach 1999 – 2000  były wykazy dróg wewnętrznych 

wykładane do publicznego wglądu .Te drogi  funkcjonowały jako nieporegulowane , 

czyli drogi wewnętrzne .Takimi drogami zaczął się interesować Skarb Państwa i zaczął 

je przejmować, na podstawie  tych wykazów  . Po uregulowaniu i wpisaniu do ksiąg 

wieczystych zwraca się do gminy o przejęcie tych dróg – jakby z automatu .W 

przypadku tej drogi w szerokości zajeżdżonej/ podobna sytuacja / w 2012 r.   – 

najpierw nabył ją Skarb Państwa  , a potem  w IV.2013 r. przejęła gmina  . Jest to  w 

stanie zajeżdżonym . To oczywiście sprawia kłopot  np. w Zembrzusie . W przypadku 

tej drogi pamiętam na zebraniu wiejskich w świetlicy była  dyskusja , że jeśli 

cokolwiek mielibyśmy  robić na tej drodze , to musiałaby być przynajmniej o 

szerokości 7 m. Jednak taka deklaracja  nie padła i dlatego inwestycja została 

wykonana innym odcinkiem. Status  drogi nie był uregulowany .Cały czas nabycie 

dróg państwowych jest przez  nas  czynione , przekazywanie własności  drogi Skarbu 

Państwa na własność gminy .W 2013 roku odnośnie tej drogi nastąpiło w pasie  

zajeżdżonym przejęcie . Temat dróg najczęściej wynikał na zebraniach wiejskich , 

gdzie było mówione , że uregulowanie tej drogi winno być na szerokość minimum 7 – 9 

metrów . Postępowanie administracyjne ze strony gminy nie było prowadzone , bo nie 

było takiej potrzeby . Niektórych dróg nie zamierzaliśmy przejmować , bo nie 

zachodziła taka potrzeba  - ale przejęliśmy . 

 

Pan Jan Stryjewski  zam. Chrostowo  zacznę od przytoczenia wypowiedzi p. Wójta z 

wypowiedzi p. Wójta do protokółu z sesji dnia 25.IX.2013 r. , to co Pan Wójt w tej 

sprawie  miał do powiedzenia radnym „ na  jednym z zebrań wiejskich , kiedy był etap 

tworzenia wniosku , padła deklaracja  , że uregulujemy, droga nie była gminna . 

Natomiast  w rozmowach bezpośrednich z zainteresowanymi m. in. z p. Janem  

Stryjewskim nie padło nigdy przyzwolenie na  uregulowanie nieodpłatne czy za 

odpłatnością . Ta droga została od 1 kwietnia droga publiczną  , a działka własnością 
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gminną „ . Panie Wójcie gdybyśmy my prowadzili bezpośrednie rozmowy tak 

rzeczywiści na temat poszerzenia tej drogi / bo ja rozumiem , że chodziło o poszerzenie 

/ , to pewnie te rozmowy skończyłyby się w ten sposób , że ta droga byłaby poszerzona 

. Byłoby to z korzyścią dla nas wszystkich  , a głównie  mieszkańców Chrostowa . 

Tylko , że Pan zakończył inwestycję  w Chrostowie/ tamtą drogę przez wieś /  , a 

dopiero   po zakończeniu tej  inwestycji  przejął Pan tą drogę .  Skończyły się 

inwestycje , przejął Pan tą drogę. Więc to było już po wszystkim . Jest pytanie po co 

Pan przejął tą drogę po zakończeniu inwestycji , czy żeby  była własnością gminy  , czy 

żeby zrobić na tej drodze inwestycję  , a ze mną bezpośrednio porozmawiać o wykupie 

działki  z moich gruntów / bo ta droga jest wewnątrz moich gruntów /  na poszerzenie . 

I to byłoby wszystko w porządku . Ja nie wnoszę zastrzeżeń co do istnienia  tej  drogi  

w tym pasie  ok. 4 m co ona tam istnieje  , bo ta droga istniała od dawna wiedzą o tym 

wszyscy . Natomiast wnoszę o sposób  tego załatwienia , że to tak się stało wszystko , 

żeby nic nie zrobić na tej drodze . Wcześniej  rok – dwa rozmawialiśmy o tym  , że tą  

drogę miał Pan Wójt  zrobić . Trzeba było ze mną  rozmawiać . Tak to oceniam . Teraz 

po co te wszystkie działania. Było  to kontrowersyjne przejęcie  . Specustawę stosuje  

się przy prowadzeniu inwestycji , jest to po prostu uproszczona procedura 

.Prawdopodobnie ja nie będę rościł  – pretensji odnośnie szerokości tej drogi . Jeżeli 

teraz Pan przejął tą drogę , należałoby  pociągnąć ten temat i zrobić tą drogę . Nie 

wiem  jaka to ma być droga / asfaltowa  czy smołowa / , ale ta droga  wymaga  

remontu  . Skoro już Pan powiedział  , ze rozmawiał ze mną  , to proszę rozmawiać ze 

mną . Proszę o podjęcie  teraz rozmów ze mną w tym  temacie , odnośnie poszerzenia 

tej drogi i wykonania inwestycji na tej drodze. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – p. Starosta na świątecznej sesji podsumował , że na 

terenie naszej gminy powstało dużo dróg . Jeżeli chodzi o postawienie  znaków 

drogowych , tablic to nie jest najlepiej . Wieś Pawłowo Kościelne nie ma jednej tablicy 

od strony Przasnysza , tablicy informującej o miejscowości  Pawłowo Kościelne Jest 

dojazd do tej wsi z czterech stron i nie ma żadnej tablicy informacyjnej. Było 

pogotowie i nie wiedzieli czy dobrze dojechali. Drogi mamy piękne , ale tablic 

informacyjnych o miejscowościach jest duży brak . Kto naprawdę tym ma się  zająć ? 

Remonty dróg – zgłaszają , że są drogi żwirowe do remontu tj. nawiezienie i dopiero 

wyrównanie . Mam prośbę , ażeby ktoś dokładnie zajął się dokonaniem rozeznania 

koniecznych remontów i jego wykonaniem . 

 

Pan Kazimierz Stryjewski – podnosi sprawę drogowskazów , brak jest od strony 

Kołaków  w kierunku Kosmowa  , trzeba uzupełnić  te znaki . 

 

Pan Jan Stryjewski – chodzi również o drogowskazy , które trzeba uzupełnić. 

Zapytał jaką szerokość ma droga w Chrostowie Wielkim / przez wieś / przed 

inwestycją , i jaką ma szerokość teraz .  

Wszyscy dostaliśmy worki , kosze – nie wiem czy to tylko jest u nas taka plaga  ,ale w 

Chrostowie  jest pełno butelek  i innych śmieci w rowach . Może trzeba przeprowadzić 

edukację . Na dzisiejszy czas   , to trochę nie przystoi jak w tych rowach jest pełno .  

 

Pan Bąkowski Stanisław – sołtys wsi Obrębiec  - kiedy będzie zrobione pobocze na 

starej wsi w Obrębcu , bo łamie się  asfalt oraz wnosi o postawienie znaków przy tej 

drodze / zakaz parkowania i  uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu /  , bo 

parkują i nie można przejechać . 

 

Pan Bogdan Zembrzuski – sołtys  wsi Zembrzus – droga przy stawie , przerżnęło się i 

potrzeba naprawić . 

 

Pan Bartołd Tadeusz – sołtys wsi Chrostowo –jaki jest stan  rozliczenia drogi 
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Chrostowo – Przywilcz ? . Uważam  , że inwestycja jest niedokończona . Odnośnie p. 

Stryjewskiego , na jednym z zebrań wiejskich  Wójt zapytał p. Stryjewskiego czy jest 

przyzwolenie na przejęcie tej drogi  , a p. Stryjewski odpowiedział  , że  jest  / grunt 

pod drogę/. Kilkakrotnie na sesjach ja przypominałem o przejęciu tej drogi , 

wytyczeniu . Ze strony Wójta odpowiedź padała , że nie wyobrażam sobie żebyśmy 

zrobili tą inwestycję nie zamykając  tego odcinka . To mówię gwoli  prawdy .  

 

Pan Jerzy Kordek – sołtys wsi Grójec – żwirówka z Grójca do lasu teraz wymaga 

nawiezienia i naprawy.  

 

Pan Witold Nosarzewski -  trochę  z innej  strony . Wspomnieliście państwo o 

świątecznej sesji , pomimo że  pan przewodniczący uniemożliwił mi wypowiedź i 

usiłował zabrać część radnych  ze sobą – udało mi się kilka egzemplarzy wyroku i 

uzasadnienia  oraz dodatkowego pisma rozdać części radnym .  W związku z tym 

proszę o opinie  radnych  o odpowiedź  na to moje pytanie  ; czy lokalizacja elektrowni  

wiatrowych na terenie Jastrzębiec , Pierzchały  , Borkowo Falenta , Borkowo Boks– 

czy to  jest zgodne z prawem dzisiaj obowiązującym na terenie gminy . Bardzo proszę 

o odpowiedz , bo Wójt twierdzi , że to jest zgodne z prawem . Chciałbym osobiście  , 

żebyście się wypowiedzieli imiennie . Chciałbym  się dowiedzieć się co państwo  myślą 

na temat tego dokumentu. Między  nami jest Pan radny , który skończył prawo i 

przyjdzie mu to z wielką łatwością , bo skończył prawo .. Bardzo proszę o odpowiedź , 

minęło już trzy miesiące  i zasługujemy na odpowiedź. Chciałbym ,aby Pan Bartosz mi 

odpowiedział .  

 

Radny Jakóbiak Bartosz  -  nie przygotowałem się   jak rozmawiałem z Panem .   

Jeżeli byłoby jasne konkretne zapytanie , to przygotowałbym się do tego tematu i 

rzetelnie odpowiedział Panu . Nie przygotowałem  się do tak precyzyjnej  odpowiedzi . 

Gdybym  wiedział  , że  będzie  poruszany ten temat ,to  na to zapytanie  

przygotowałbym się  do odpowiedzi . 

 

Pan Nosarzewski Witold – czy głosowania Rady Gminy mogą być przeprowadzane w 

sposób  imienny tzn. Kowalski  głosuje tak  czy nie , a jeszcze inny się wstrzymał . Czy 

to jest w ogóle prawnie dopuszczalne . Bo dla nas  jako wyborców ma to kluczowe 

znaczenie , ponieważ czytając protokóły nie wiemy kto jak głosował. Jeszcze ci obecni 

na sesji  starają się zapamiętać jak kto głosował. Ale na zewnątrz komunikatu nie ma 

żadnego . Żeby  zmobilizować radnych do odpowiedzialności za podejmowane decyzje  

uważam  , że to jest zasadne . Tym bardziej  , że w naszym sejmie jest to norma .  I 

proszę o odpowiedź czy to jest  możliwe w ogóle . A jeżeli tak  , to proszę Radę o 

postawienie tej sprawy . 

 

Wójt –  rzeczywiście zanim inwestycja zaistniała  , dłuższy czas  dyskutowaliśmy / był 

rok 2009 – 2010 /. Pogląd , że ten  układ inwestycji  drogowej jak w tej chwili ,  będzie 

właściwszy i tak się  ukształtowała inwestycja/ dyskusja  była chyba  na zebraniach 

wiejskich /. Niezależnie od tego myśmy tym postępowaniem przyjęli metodę , że na 

tym odcinku , gdzie droga  była nieuregulowana lub zbyt wąska nie prowadzimy 

inwestycji . Nie pamiętam jakiej szerokości  jest pas  drogi przez wieś . Ta droga  jest  

kompleksem całego ciągu drogowego .   Ażeby położyć asfalt , to niemożliwe jest na  

wąskim pasie drogi. , Przeważnie pytamy mieszkańców czy jest wola przekazania / 

najlepiej bezpłatnie / pod poszerzenie drogi /. Wtedy jest ta inwestycja priorytetem . 

W przypadku Zembrzusa większość chce , ale nie wszyscy . To nie są sprawy 

odosobnione . Przykład drogi w Obrębcu , która ciągle nie ma ostatecznego 

zakończenia . 

Temat znaków , tablic informacyjnych przy drogach , przeważnie dotyczy to dróg 

powiatowych .  
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Kontrola dróg żwirowych , ten problem będzie się pojawiał . Coraz więcej tych dróg  

przejmujemy , a są to drogi żwirowe. 

Droga w Obrębcu – postaram się  ,ażeby wiosną było zrobione . Natomiast  znaki w 

porozumieniu z Wojewódzkim Zarządem Dróg będziemy robić. Jest to droga wąska i 

jak ktoś postawi samochód , to nie można już przejechać . 

Drogi żwirowe – w tej chwili ruszyła równarka i jestem otwarty na uwagi czy 

podpowiedzi . Droga do Grójca    - zebrane  zostaną pobocza  na środek . Jeżeli tak nie 

będzie , proszę sołtysów o zwrócenie uwagi jak jest robione i zgłaszanie do mnie uwag. 

Temat wiatraków  nie będę interpretował , bo w tym temacie prawnicy mają też 

rozbieżne zdania .  Firmy już rezygnują , bo tak jest gdzie jest duże ryzyko inwestycji . 

Spotykam się  z ostra ripostą od adwersarzy w tym temacie . 

 

Pan Kordek Jerzy – sołtys wsi Grójec – wnosi o postawienie znaku „ ograniczenie 

prędkości „ w Grójcu . 

 

Radny Marek Grabowski – zgłosił   : konieczny jest remont zjazdu przy p. Kuleszy , 

płyta przy p. Grzybowskim czy została zdjęta , czy w Kuskowie coś będzie robione  

odnośnie zagospodarowania przestrzeni ? 

Wójt – płyta przy p. Grabowskim będzie zdjęta  . W Kuskowie ustawiliśmy plac 

zabaw , a na uporządkowanie terenu jest teraz za mokro . 

 

Wójt – odnośnie głosowania imiennego wydaje się , że to na chwilę obecną jest 

niemożliwe . W Statucie nie ma tego i należałoby zmienić w tym zakresie Statut. 

 

Radny Skowroński Kazimierz – remont dróg , kiedy smołówki ruszą z robotami . 

 

Wójt – w maju br. planowane jest rozpoczęcie tych prac . 

 

Pani Halina Kakowska  - zapytała  się dlaczego na fundamentach obiektu szkolnego w 

Czernicach Borowych nie postawiono budynku. Wydaje mi się , że  ostatni plac 

przydałby się . Dlaczego jest  5 % kary. Mamy podstawy żądać od Wójta wyjaśnień . 

Od kilku lat  zaczęłam patrzeć władzy na ręce . Gdzie nie spojrzeć to fałszerstwa . 

 

Wójt – jaka to jest kara  - niezapłacenie za niedokończone roboty w Gimnazjum .  

Nigdy  nie było  kary za niedokończenie inwestycji szkoły w Czernicach Borowych .  

 

Radny Polakiewicz Józef – trzeba się przyjrzeć do której studzienki spuścić wodę z 

piwnicy w GOK-u . Droga na Nowe Czernice / przy Zberowskim  od drogi nr 544 

wymaga remontu , zejście na ul. Długą z chodników konieczne jest  zaniżenie 

krawędzi . 

 

Pan Jan Stryjewski – cieszę się, że radny i sołtys jest za remontem tej drogi . Ja ze 

swojej strony dam  przyzwolenie na poszerzenie . 

 

Pan Tadeusz Bartołd – sołtys wsi Chrostowo – p. Stryjewski  bardzo dobrze Pan wie , 

że  fundusz sołecki  mieszkańcy sołectwa większością głosów  decydują o tym . 

 

Pan Jan Stryjewski – potwierdzam , że było przygotowanie dokumentów na cały 

obiekt szkolny, była szkoła podstawowa , gimnazjum , hala sportowa .Wymienił 

niektórych radnych  , którzy byli radnymi w tym czasie  . Ja sobie nie przypominam , 

ażeby p. Morawski zerwał umowę . Jako członek zarządu podpisywałem wtedy  tą 

dokumentację .  

 

Wójt –   ja też  wtedy byłem  w zarządzie . Niewątpliwie pozwolenie na  budowę 
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szkolnego budynku było i na salę w.f. oraz na budynek mieszkalny dla nauczycieli . 

Natomiast nigdy nie było dokumentacji technicznej  na gimnazjum / projekt był /. Nie 

było  moja intencją , ażeby w jakiś sposób oskarżyć swojego poprzednika . Była taka 

sytuacja , że to od niego nie zależało . Po wielkich zawiłościach prawnych , jeden 

wykonawca schodził ,a wchodził drugi wykonawca – zawiera się ugodę . Podejrzewam  

, że w niejednym przypadku szuka się takich kompromisów  i rozwiązań , które 

rozwiązują temat .  Tu nie było żadnej  kary . Była taka sytuacja z odszkodowaniem .  

A teraz  dlaczego tam , a nie tu – dlatego  , że tam jest  gotowy projekt  na blok 

edukacji wczesno – szkolny , jest gotowy projekt budowlany do realizacji . Czekamy w 

tej chwili na  sytuację  , kiedy pojawią się środki na realizację . Dlaczego tam nie dom 

dziecka .  Tam jest na cele oświatowe i nie może pojawić się  na inną działalność Nie 

mamy wpływu  co kto robi na swojej własności , jeżeli to jest zgodne z planem  . W 

planie  jest   sala ćwiczeń dla małych dzieci  . Ja nie  mogę zachęcić  czy zmusić . 

 

 

Ad. pkt. 21 

 

         Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął  XXX 

sesję   Rady Gminy . 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano. 

 

 

 

Protokółowała 

Bożena  Romanik 


